
PROTOKÓŁ Nr VI/2015
 z obrad IX sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018

 w dniu 4 września 2015 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku

 
Ad pkt 1
Otwarcie obrad sesji.

Obrady sesji  otworzył  Przewodniczący Rady Miejskiej  w Pasłęku Edward Skalij  witając  wszystkich 
zebranych. 

Ad pkt 2
Stwierdzenie prawomocności obrad.

Obrady były prawomocne, bowiem na początku sesji obecnych było 13 radnych. Radny Kowal przybył 
na sesję przy analizie punktu 4. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
W obradach uczestniczyli także sołtysi  sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności 
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad.

Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował radnego Mariana 
Oskrobę,  który  wyraził  zgodę.  Innych  kandydatur  radni  nie  zgłosili.  W głosowaniu  za  kandydaturą 
radnego Mariana Oskroby do pełnienia funkcji sekretarza obrad było 13 radnych. 

Ad pkt 4
Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zaproponował,  aby do porządku  sesji  zaproponowanego  w materiałach 
sesyjnych, dodać punkt 10 a „Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na objęcie Warmińsko – 
Mazurską  Specjalną  Strefą  Ekonomiczną  gruntów  położonych  na  terenie  miasta  Pasłęka  przy  ulicy 
Sprzymierzonych, stanowiących własność osoby fizycznej.”

Powiedział, iż projekt tej uchwały omawiano na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. Jedynie 
Komisja Rewizyjna nie analizowała tego projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Tadeusz Jedlikowski wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna 
analizowała ten projekt uchwały na posiedzeniu komisji, które odbyło się się w dniu dzisiejszym i są za 
wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad sesji.

W drodze głosowania 14 radnych „za” wprowadzono ww. punkt do porządku obrad sesji.

Następnie głos zabrał radny Kopański, który złożył wniosek formalny o przesunięcie w proponowanym 
porządku obrad punktu „13. Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo-wychowawczych do 
nowego  roku  szkolnego  2015/2016”  po  punkcie  10  a,  aby  dyrektorzy  placówek  oświatowo-
wychowawczych, którzy są obecni na sesji w związku z realizacją ww. punktu, mogli szybciej udać się do 
swoich obowiązków.  

Przewodniczący  Rady  powiedział,  iż  porządek  sesji  został  celowo  ułożony  w  taki  sposób,  gdyż  w 
związku z realizacją kolejnych punktów sesyjnych zostali zaproszeni goście z zewnątrz, którym również 
zależy na tym, aby jak najszybciej wrócić do swoich obowiązków.

W drodze głosowania 4 radnych „za” przy 9 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzymującym się odrzucono 
wniosek formalny radnego Kopańskiego.
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Następnie Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie zaproponowany porządek obrad,  który radni 
przyjęli w drodze głosowania 10 radnych „za” przy 4 głosach wstrzymujących się. (załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu) 

Ad pkt 5
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji, który przyjęli w drodze głosowania 14 radnych 
„za”.

Ad pkt 6
Wręczenie nagród i wyróżnień sportowcom.

W tym punkcie Przewodniczący Rady Miejskiej i Burmistrz Pasłęka wręczyli nagrody Panu Kacprowi 
Oleszczukowi złotemu medaliście Młodzieżowych Mistrzostw Europy w Tallinie w rzucie oszczepem 
oraz  Pani  Patrycji  Adamczyk,  która  zdobyła  16  miejsce  w  siedmioboju  podczas  Mistrzostw  Świata 
Juniorów  Młodszych  w  kolumbijskim  Cali  oraz  pierwsze  miejsce  w  Ogólnopolskiej  Olimpiadzie 
Młodzieży w Łodzi. 

Nagrody otrzymali również trenerzy Pan Zbigniew Borysewicz i Pan Piotr Borysewicz, których praca  z 
młodymi  sportowcami  zaowocowała  znakomitymi  wynikami  podczas  Międzynarodowych  Zawodów 
Lekkoatletycznych w Cali i Tallinie oraz Mistrzostw Polski Juniorów Młodszych w Łodzi.

Nagrodę otrzymała także  zawodniczka  Młodzieżowego Klubu Jeździeckiego NENIA w Pasłęku Pani 
Weronika Wiśniewska, która ma na swoim koncie liczne sukcesy w zawodach regionalnych oraz poza 
granicami Warmii i Mazur.

Następnie głos zabrał Pan Bogdan Karpiesiuk Prezes Warmińsko-Mazurskiego Związku Lekkiej Atletyki, 
który pogratulował młodym sportowcom i ich trenerom wspaniałych wyników sportowych oraz wręczył 
im prezenty.

Ad pkt 7
Wręczenie nagród i wyróżnień laureatom gminnego konkursu na najładniejszą posesję 2015 roku.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Henryk Żukowski  poinformował,  iż konkurs na najładniejszą posesję 
2015 r.,  ogłoszony został  w dniu 28 maja 2015 r.  Celem organizacji tego konkursu jest  podniesienie 
walorów  estetycznych  i  ogólnego  wyglądu  Miasta  i  Gminy  Pasłęk  poprzez  animowanie  działań  i 
promowanie  pomysłowości  oraz  nowatorskich  rozwiązań  indywidualnych,  a  także  zespołowych  w 
zakresie  urządzenia  posesji  przeznaczonych  do  zamieszkania.  Konkurs  ten  ma  także  na  celu 
kształtowanie  postawy  współodpowiedzialności  mieszkańców  za  miejsca  zamieszkania  i  wizerunek 
lokalnego środowiska oraz Miasta i Gminy Pasłęk. Komisja konkursowa w okresie od 09 do 20 lipca 
2015 r.  dokonała przeglądu posesji  zgłoszonych do konkursu „Na najładniejszą posesję  2015”,  które 
oceniała  w kategoriach najładniejsza posesja  indywidualna oraz w kategorii  wspólnot  lub spółdzielni 
mieszkaniowych.

Burmistrz Pasłęka i Przewodniczący Rady Miejskiej wręczyli nagrody i wyróżnienia laureatom konkursu.
W kategorii najładniejsza posesja indywidualna: I miejsce i nagrodę w wysokości 1000 zł otrzymał Pan 
Leszek Łoński, II miejsce i nagrodę w wysokości 600 zł otrzymała Pani Bożena Rynkowska, III miejsce i  
nagrodę  w wysokości  400  zł  otrzymała  Pani  Małgorzata  Śledź,  natomiast  wyróżnienia  i  nagrody w 
wysokości  100 zł  otrzymał  Pan Władysław Arciszewski,  Pan Bartłomiej  Stańczyk  oraz  Pan Tomasz 
Smolak.

Natomiast w kategorii wspólnot lub spółdzielni mieszkaniowych: I miejsce i nagrodę w wysokości 1500 
zł  otrzymała  Mała  Spółdzielnia  Mieszkaniowa  „Jurata”,  II  miejsce  i  nagrodę  w  wysokości  1000  zł 
otrzymała Wspólnota Mieszkaniowa ul. Wojska Polskiego 36 A i B, III miejsce i nagrodę w wysokości 
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500 zł otrzymała Mała Spółdzielnia Mieszkaniowa 'Dom'. Natomiast wyróżnienie i nagrodę w wysokości 
300 zł otrzymała Wspólnota Mieszkaniowa ul. Ogrodowa 8, a wyróżnienie i nagrodę w wysokości 150 zł  
otrzymała Mała Spółdzielnia Mieszkaniowa, „Perspektywa”.

Ad pkt 8
Wręczenie nagród laureatom konkursu „Aktywna, piękna i czysta wieś”.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Henryk Żukowski poinformował, iż jednocześnie z konkursem na 
najładniejszą  posesję  2015  r.  zakończył  się  ogłoszony przez  Burmistrza  Pasłęka  konkurs  ,,Aktywna, 
piękna i  czysta  wieś”.  Celem tego konkursu jest  poprawa stanu sanitarnego i  estetycznego wsi  oraz 
dbałość o miejsca  spędzania wolnego czasu przez mieszkańców wsi.  Do udziału  w konkursie  swoje 
uczestnictwo zgłosiły  w regulaminowym czasie,  tj.  do  dnia  03  lipca  2015 roku sołectwa:  Marzewo, 
Rydzówka, Krasin, Nowa Wieś, Rogajny, Rzędy, Nowy Cieszyn, Majki oraz Rzeczna.

Kryteriami oceny konkursu był ogólny ład i porządek wsi, rekreacja i wypoczynek, działania na 
rzecz ochrony środowiska,  ochrona,  pielęgnacja i kształtowanie krajobrazu przyrodniczego, dbałość o 
stan  budynków  użyteczności  publicznej  oraz  aktywność  sołectwa  w  organizacji  wolnego  czasu  dla 
mieszkańców wsi tj. urządzania imprez sportowych i kulturalnych.
Komisja konkursowa dokonała lustracji w terenie w dniach od 9 do 20 lipca 2015 r.

I  miejsce i nagrodę w wysokości 3600 zł  otrzymało sołectwo Krasin, II  miejsce i nagrodę w wysokości  
2700 zł  otrzymało sołectwo Rydzówka, natomiast III  miejsce i nagrodę w wysokości 1800 zł  otrzymało 
sołectwo Rzeczna. Wyróżnienia  i nagrody w wysokości 500 zł otrzymały sołectwa Rzędy i Majki. Ww. 
nagrody wręczyli Burmistrz Pasłęka i Przewodniczący Rady Miejskiej.

Ad pkt 9
Wręczenie  nagród  i  wyróżnień  laureatom  konkursu  zorganizowanego  w  ramach  VI  Festynu 
Sołectw – Pożegnanie Wakacji. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż Festyn Sołectw - Pożegnanie Wakacji odbył się 22 sierpnia 
2015 r. w Parku Ekologicznym w Pasłęku. Osiem sołectw rywalizowało w konkurencjach kulinarnych, 
sprawnościowych,  konkursie  na  najciekawsze  stoisko  sołeckie  oraz  występach  artystycznych 
przygotowanych  przez  sołectwa.  W zmaganiach  wzięły  udział  sołectwa:  Aniołowo,  Krasin,  Kronin, 
Krosno, Robity, Rzeczna, Stegny i Zielony Grąd.

W klasyfikacji generalnej  I miejsce i nagrodę w wysokości 1500 zł zdobyło sołectwo Zielony 
Grąd, II miejsce i nagrodę w wysokości 1000 zł zdobyło sołectwo Aniołowo, III miejsce i nagrodę w 
wysokości 500 zł zdobyło sołectwo Robity. Burmistrz wraz z Przewodniczącym wręczyli ww. nagrody.

Ad pkt 10
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  objęcie  granicami  Warmińsko  –  Mazurskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie miasta Pasłęka.

Przewodniczący Rady przywitał Pana Krzysztofa Gąsiora Dyrektora Departamentu Infrastruktury Strefy 
Warmińsko-Mazurskiej  Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. oraz Pana Kazimierza Łesyka – Prezesa 
Firmy AJRAM Sp. z o.o., którzy przybyli na sesję w związku z realizacją ww. punktu. 

Radny  Kopański  zaproponował,  aby  Pan  Gąsior  przedstawił  koncepcję  włączenia  do  SSE  terenów 
będących przedmiotem projektów uchwał, które znalazły się w porządku obrad dzisiejszej sesji.
 
Pan  Gąsior  wyjaśnił,  które  grunty  proponuje  się  włączyć  do  SSE  w  projektach  uchwał,  które  są  
analizowane  na  dzisiejszej  sesji.  Ponadto  wytłumaczył,  iż  Specjalna  Strefa  Ekonomiczna  to 
wyodrębniona,  niezamieszkana  część  kraju,  w  obrębie  której  działalność  gospodarcza  może  być 
prowadzona na specjalnych, preferencyjnych zasadach. Przedsiębiorcom, którzy uzyskali pozwolenie na 
prowadzenie  działalności  w  strefie  przysługuje  pomoc  publiczna  w  postaci  zwolnienia  z  podatku 
dochodowego. Wielkość udzielanej pomocy jest zależna od wielkości przedsiębiorstwa. Dla przykładu 
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gdy przedsiębiorca zainwestuje 1 mln zł, wówczas może uzyskać prawo do pomocy w wysokości do 700 
tys.  zł.  Jednak  aby  taką  pomoc  uzyskać  przedsiębiorca  musi  spełnić  określone  warunki.  Najpierw 
inwestuje  swoje  pieniądze,  aby  wybudować  zakład  i  stworzyć  nowe  miejsca  pracy,  zgodnie  ze 
składanymi deklaracjami. Gdy nie spełni swoich deklaracji, wówczas cofa się przydzieloną mu pomoc. 
Jeszcze większe wymagania stawiane są właścicielom istniejących przedsiębiorstw, które znajdują się na 
gruntach  prywatnych  i  są  włączane  do  SSE.  Taki  przedsiębiorca,  aby  uzyskać  pomoc  w  postaci 
zwolnienia z podatku dochodowego musi spełnić jeden z dwóch warunków, a mianowicie stworzyć 49 
miejsc pracy albo zainwestować dodatkowe 35 mln zł. Dopiero po spełnieniu tych kryteriów będzie mógł 
ubiegać się o pomoc finansową.
Objęcie gruntów SSE to dodatkowy atut dla tego terenu. W SSE działa ponad 90 przedsiębiorstw, w 
których stworzono ponad  8  tys.  miejsc  pracy i  utrzymano  ponad 7  tys.  miejsc  pracy.  Można  zatem 
stwierdzić, że spełniają one swoją rolę.
Włączenie gruntów do SSE w perspektywie kilku lat być może nie przyniesie gminie realnych korzyści, 
ale w odleglejszym czasie na pewno to jej się opłaci. Gdy 50 osób znajdzie zatrudnienie, wówczas 50 
osób będzie płacić podatek pit, 50 rodzin będzie miało dochód i nie będzie korzystać z pomocy MGOPS. 

Radny Kopański spytał czy gminna część gruntów, na których mieszczą się warsztaty mogłaby zostać 
włączona do SSE jako strefa usługowa.

Pan Gąsior wyjaśnił, że dopóki gmina nie sprzeda tych gruntów, będzie o nich sama decydowała. Nie 
każda działalność dostanie pozwolenie na rozwinięcie się w ramach SSE. 

Radny Kopański stwierdził, iż właściwym byłoby, aby przy okazji do SSE włączyć grunty, na których 
znajduje się przetwórnia ryb i firma „Promus”. 

Pan Gąsior wyjaśnił, iż proponowali firmie „Promus” rozbudowę firmy w Pasłęku na gruntach objętych 
SSE. Ostatecznie wybrali rozwój w SSE, ale w Elblągu. Natomiast, aby objąć czyjś grunt prywatny SSE, 
musi być na to wniosek właściciela gruntu. Musi być również deklaracja rozwoju przedsiębiorstwa, a 
takiego żadna z tych firm nie złożyła.

Radny Kopański stwierdził, iż żadna ze stref pasłęckich nie przyniosła rezultatu.

Pan Gąsior powiedział, że żałuje, iż na dzień dzisiejszy objęcie SSE gruntów w Pasłęku nie przyniosło 
rezultatu. W innych miastach SSE się sprawdzają. Jako przykład podał firmę „Wójcik”, która rozwija się 
właśnie w SSE.

W drodze głosowania 14 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami 
Warmińsko – Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie miasta Pasłęka.

Uchwała Nr VI/53/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie wyrażenia zgody 
na objęcie granicami Warmińsko – Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na 
terenie miasta Pasłęka stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 10 a
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie Warmińsko – Mazurską Specjalną Strefą 
Ekonomiczną  gruntów  położonych  na  terenie  miasta  Pasłęka  przy  ulicy  Sprzymierzonych, 
stanowiących własność osoby fizycznej.

W tym punkcie korzystając z obecności zainteresowanego inwestora, właściciela firmy Ajram w Pasłęku 
Pana Kazimierza Łesyka, radny Kopański spytał go jakie ma plany rozwoju firmy skoro wnioskuje o 
włączenie terenów, na których znajduje się jego firma do SSE. 

Pan Kazimierz Łesyk powiedział, że jest właścicielem firmy produkującej krzesła, która działa od 20 lat.  
Chciałby rozwinąć firmę, zrobić odpowiedni dojazd do niej, gdyż w chwili obecnej jedyna droga do ich 
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firmy biegnie przez m.in. skład złomu. Zainwestował duże środki na rozbudowę parku maszynowego. W 
chwili  obecnej  brakuje  im  do  dalszego  rozwoju  baz  magazynowych  i  montażowych.  Zaprosił  do 
odwiedzenia jego firmy.

W  drodze  głosowania  14  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  objęcie 
Warmińsko – Mazurską Specjalną Strefą Ekonomiczną gruntów położonych na terenie miasta Pasłęka 
przy ulicy Sprzymierzonych, stanowiących własność osoby fizycznej.

Uchwała Nr VI/54/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie wyrażenia zgody 
na objęcie Warmińsko – Mazurską Specjalną Strefą Ekonomiczną gruntów położonych na terenie miasta 
Pasłęka przy ulicy Sprzymierzonych, stanowiących własność osoby fizycznej stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.

Burmistrz powiedział,  że pomysł włączenia gruntów w Pasłęku do SSE pojawił się gdy Burmistrzem 
Pasłęka był Pan Maciej Romanowski. Mimo bardzo aktywnej pracy powiatu, gminy i SSE nie pojawił się 
żaden przedsiębiorca, który chciałby rozwijać się w Pasłęku w ramach strefy.
Po trzech latach rozmów znalazł się przedsiębiorca, który zadeklarował zakup gruntów w strefie, ale jak 
do tej pory na deklaracji się zakończyło. Firma „Promus” była zainteresowana rozwojem firmy o grunty, 
na których znajduje się przetwórnia ryb, ale wybrała rozwój firmy w Elblągu. Firma Eco Capital nie była 
zainteresowana inwestycją w SSE, gdyż korzystała z dotacji unijnych. Także przedsiębiorca, który nabył 
budynek po firmie Stanbor nie był zainteresowany pomocą finansową na rozwój firmy w postaci ulg w 
podatku dochodowym z tytułu zainwestowania w SSE, ani też pomocą de minimis. Nie interesowała go 
również  pomoc  w  postaci  skierowania  do  pracy  osób  zatrudnionych  w  ramach  form  zatrudnienia 
dofinansowywanych z PUP. Inwestor ten odmówił wszystkich tych form pomocy deklarując, iż nie są mu 
one potrzebne. 
Ponadto  Burmistrz  powiedział,  że  na  terenie  Pasłęka  funkcjonuje  Stowarzyszenie  CREP,  którego 
zadaniem  jest  wspomaganie rozwoju gospodarczego, w tym rozwój przedsiębiorczości oraz promocja 
zatrudnienia  i  aktywizacja  zawodowa osób pozostających bez  pracy.  Podkreślił,  że  Urząd Miejski  w 
Pasłęku jest otwarty na nowych inwestorów.

Ad pkt 11
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis.

Burmistrz  powiedział,  że  chcą  uruchomić  kolejne  źródło  pomocowe  w  celu  dalszego  rozwoju 
przedsiębiorstw na terenie gminy Pasłęk. Projekt ww. uchwały był uzgodniony z UOKiK. Podjęcie tej 
uchwały  spowoduje,  że  dochód  gminy  z  tytułu  podatku  od  nieruchomości  zmniejszy  się,  ale  za  to 
przedsiębiorca będzie mógł się lepiej rozwijać, będzie odnotowywał większy dochód, a tym samym do 
budżetu gminy wpłynie większy dochód z PIT.

Radny Kopański powiedział, że projekt tej uchwały został poddany głębokiej analizie. Uznał, że program 
de  minimis  funkcjonuje  w  kraju  i  funkcjonował  już  w  naszej  gminie,  ale  nie  spotkał  się  z  
zainteresowaniem ze strony przedsiębiorców. Spytał Pani Skarbnik czy konsultowała z UOKiK zapis §1 
ust.  3  projektu  tej  uchwały,  który brzmi:  „Pomoc de  minimis  nie  może być  przeznaczona na  zakup 
pojazdów przeznaczonych do transportu drogowego towarów”. Ponadto stwierdził, że nie podoba mu się 
zapis § 2 ust. 2 „Przez nową inwestycję należy rozumieć wzniesiony na podstawie pozwolenia na budowę 
budynek lub jego część w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. Prawo budowlane (Dz.U. z  
2013 r. poz. 1409 z późn. zm.) oddany do użytkowania po dniu 1 stycznia 2015 roku i stanowiącego 
własność przedsiębiorcy.”. Uznał, że powinien być tu zapis określający, iż budynek ten powinien być 
oddany do użytku po wejściu w życie tej uchwały. Ponadto zaproponował, iż należałoby zmienić zapis § 
8 i  czas obowiązywania tej  uchwały określić na okres dwóch lat,  aby móc przyjrzeć się temu jak ta 
uchwała będzie funkcjonowała.

Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  iż  projekt  tej  uchwały  był  badany  przez  Urząd  Ochrony  Konkurencji  i 
Konsumentów, który nie wniósł do niego żadnych zastrzeżeń. Ponadto odniosła się do pozostałych uwag 
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radnego Kopańskiego wyjaśniając,  iż  zapis o budynku oddanym do użytku po 1 stycznia 2015 roku 
oznacza, że przedsiębiorca będzie mógł ubiegać się o ulgę w podatku od tej nieruchomości i tak dopiero 
od 2016 roku. Natomiast zapis o obowiązywaniu tej uchwały do 2020 roku daje możliwość skorzystania z 
tej ulgi przedsiębiorcom, którzy planują dopiero rozwój firmy. Nie stoi jednak nic na przeszkodzie, aby w 
kolejnych latach Rada niektóre zapisy zmieniła.

Radny Kopański przyznał, iż nie rozumie dlaczego oddając budynek w 2015 roku można skorzystać z  
ulgi podatkowej dopiero w 2016 roku.

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż wynika to z ustawy o podatkach i opłatach lokalnych.

Radny Kopański powiedział, że wycofują się z wniosku o zmianę  zapisu  § 2 ust. 2 projektu uchwały. 
Złożył jednak wniosek formalny o to, aby uchwała ta obowiązywała do 31 grudnia 2017 roku. 

Burmistrz  powiedział,  że  uchwała  ta  jest  dla  wszystkich  przedsiębiorców.  Niektórzy rozwijają  swoje 
firmy od pomysłu do realizacji latami, dlatego namawia, aby zapis obowiązywania uchwały pozostał taki 
jak jest w projekcie uchwały, który został zawarty w materiałach sesyjnych.

W  drodze  głosowania  2  radnych  „za”  przy  9  głosach  „przeciw”  i  3  głosach  wstrzymujących  się 
odrzucono wniosek formalny radnego Kopańskiego.
   
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku 
od nieruchomości w ramach pomocy de minimis, którzy radni przyjęli 10 głosami „za” przy 4 głosach 
wstrzymujących się.

Uchwała Nr VI/55/15 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie zwolnień z 
podatku  od  nieruchomości  w  ramach  pomocy  de  minimis  stanowi  załącznik  nr  7  do  niniejszego 
protokołu.

Obrady sesji opuścił radny Wojciechowski. Obecnych 13 radnych. 

Ad pkt 12
Debata na temat stanu dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich na terenie Miasta i Gminy 
Pasłęk.

Przewodniczący  Rady  przywitał  Pana  Tadeusza  Ciemnego  Kierownika  RDW w  Elblągu  oraz  Pana 
Stanisława Pierzchałę przedstawiciela ZDP w Elblągu, którzy przybyli na sesję w związku z realizacją 
ww. punktu. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Tadeusz Ciemny, który powiedział, że pod swoją administracją ma 600 km 
dróg,  z  czego  10 km na  terenie  miasta  Pasłęk,  a  60  km na  terenie  gminy.  Przybliżył  radnym jakie 
inwestycje  na  terenie  gminy Pasłęk realizowane są obecnie  przez  ZDW oraz jakie  planowane są do 
realizacji  w najbliższym czasie.  Powiedział,  że  w Pasłęku  największym problemem jest  mała  liczba 
miejsc parkingowych. Ponadto zwrócił uwagę na to, że przy ulicy Sprzymierzonych gmina Pasłęk stawia 
pojemniki do segregacji śmieci w pasie drogowym lub w jego obrębie, co mu się nie podoba.

Radny Łachmański  zwrócił  uwagę  na  to,  iż  warto  by dokończyć  ciąg  pieszo-rowerowy w kierunku 
miejscowości Rzędy.

Pan Ciemny powiedział, że należałoby się przyjrzeć czy inwestycja ta jest ekonomicznie i społecznie 
uzasadniona, gdyż środków finansowych jest stosunkowo niewiele, a potrzeb dużo.

Pan Wacław Furtak sołtys sołectwa Krosno spytał czy przy przebudowie mostków na drodze w stronę 
Krosna uwzględniono w projekcie miejsce na chodnik.
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Pan Ciemny powiedział,  że odpowie Panu Furtakowi na to pytanie na piśmie,  gdyż musi sięgnąć do 
dokumentacji.

Pan Józef But sołtys sołectwa Nowy Cieszyn poprosił o nowy dywanik asfaltowy na drodze Surowe-
Grądki. 

Pan Ciemny wyjaśnił, iż nie jest zarządcą tej drogi.

Radny  Kopański  powiedział,  że  mieszkańcy  są  bardzo  zadowoleni  z  wyremontowanej  ulicy 
Sprzymierzonych, ale krawężniki na wysepkach są za wysokie. Muszą również upominać się o koszenie.
Pan  Ciemny powiedział,  że  mieli  problemy  z  przedłużającym  się  postępowaniem  przetargowym  na 
utrzymanie zieleni. Dopiero trzeci przetarg został rozstrzygnięty pozytywnie. Właśnie to spowodowało, 
że mieli opóźnienia w koszeniu poboczy. Droga nr 513 jest pierwszej klasy utrzymania. Są zobowiązani 
kosić ją trzy razy w całym pasie drogowym. Ponadto powiedział,  że krawężniki na wysepkach mogą 
wystawać do 16 cm, a  te,  o których mówił  radny Kopański  wystają 14 cm. Dodał,  że  stanowią one 
pewnego rodzaju ochronę dla pieszych.

Radny Kopański zwrócił ponadto uwagę na drzewo zasłaniające wyjazd z ulicy Krzywej.

Pan Ciemny powiedział, że gdy Pan Kopański pomoże mu uzyskać pozwolenie na wycinkę tego drzewa, 
to je wytnie. Z pewnością był jakiś powód, że drzewo to nie zostało wycięte. 

Radny Świderski zwrócił uwagę na zbyt wysokie krawężniki na drodze rowerowej. Stwierdził, że ktoś  
próbował je szlifować, ale nadal są zbyt wysokie.

Pan Ciemny powiedział, że sprawdzi tą kwestię.

Następnie  głos  zabrała  Radna  Teresa  Czerska,  która  zwróciła  uwagę  na  wlot  do  Pasłęka  z  drogi 
wojewódzkiej nr 527 od strony Rogajn, gdzie samochody często poruszają się ze znaczną prędkością, co 
powoduje trudności z włączeniem się do ruchu oraz stwarza niebezpieczeństwo dla pieszych.

Pan  Ciemny  powiedział,  że  w  tej  sprawie  należałoby  uczulić  policję,  gdyż  jest  tam  ograniczenie 
prędkości do 50 km/h, a na to że nie jest on przestrzegany administracja drogowa nie ma wpływu. 

Kolejno  głos  zabrał  Radny  Matuszczak,  który  zwrócił  uwagę  na  to,  że  na  ulicy  Wojska  Polskiego 
podwójna  linia  ciągła  wymalowana  jest  za  daleko  i  skręcając  do  Zespołu  Szkół  Ekonomicznych  i 
Technicznych nagminnie łamie się przepisy. 

Pan Ciemny powiedział,  że  oznakowanie  to  wykonane jest  prawidłowo.  Skrzyżowanie  to  należałoby 
przebudować, gdyż jest tam zła widoczność. Niemniej jednak przyjrzy się temu oznakowaniu.

Następnie Pan Adam Buska sołtys sołectwa Rogajny poprosił Pana Ciemnego o to, aby wywiązywał się z 
obowiązku wykaszania poboczy i  rowów drogi biegnącej  przez teren zabudowany,  gdyż zmuszeni są 
robić to we własnym zakresie.

Pan Ciemny wyjaśnił,  iż pierwszy standard utrzymania dróg obowiązuje na nowo wyremontowanych 
drogach. Na pozostałych drogach koszą tylko 1 m od krawędzi jezdni. Jest to spowodowane brakiem 
środków. Może jedynie podziękować Panu Sołtysowi za to, że wykasza te rowy we własnym zakresie.

Przewodniczący podziękował Panu Tadeuszowi Ciemnemu i powiedział, że wszyscy widzimy jak drogi 
wyglądały i ile się zmienia. 

Pan Ciemny dodał, iż są po wstępnych rozmowach ze Starostwem w sprawie zmiany własności dróg. 
Chcą się wymienić z powiatem niektórymi drogami. Wyszła propozycja, aby oddali działkę przy ulicy 
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Augustyna Steffena razem z mostkiem, a w zamian przejęli drogę od Węzła Północ w kierunku Rzecznej 
aż do Krosna, a także aby przekazać powiatowi drogę nr 526 przez Krasin, a w zamian przejąć drogę od 
drogi S-7 do Drulit. Wola jest obu stron, ale kiedy nastąpi przekazanie jeszcze nie wiadomo.

Następnie  głos  zabrał  Burmistrz  Pasłęka,  który  przedstawił  w  formie  prezentacji  multimedialnej 
informację  na  temat  stanu  dróg  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Pasłęk.  (załącznik  nr  8  do  niniejszego 
protokołu)    

Kolejno głos zabrał Pan Stanisław Pierzchała przedstawiciel ZDP, który powiedział, że zgodnie z uchwałą 
Rady Powiatu Elbląskiego ZDP nie wykonuje samodzielnie inwestycji na swoich drogach. Obecnie na 
terenie gminy Pasłęk wspólnie z gminą wykonują remont ulicy Długiej, Wiosennej i Elbląskiej. Ponadto 
przygotowywana jest dokumentacja na ulicę Polną. Planują także wykonanie krótkiego odcinka drogi w 
Sambrodzie,  ale  nie  wie  jaka  będzie  decyzja  Rady Powiatu  w  tej  sprawie.  Planowane  jest  również 
przekwalifikowanie własności niektórych dróg, którymi mają się wymienić się z ZDW.

Radny  Żukowski  zwrócił  uwagę  na  brak  oznakowania  poziomego  na  ulicy  Westerplatte  oraz  brak 
oznakowania osi jezdni na części ulicy Ogrodowej od ronda do ulicy Kopernika.

Pan  Pierzchała  powiedział,  że  na  ulicy  Westerplatte  oznakowane  są  tylko  przejścia  dla  pieszych. 
Pozostałe oznakowanie wymaluje gdy będzie miał na to środki finansowe. Natomiast jeżeli chodzi o ulicę 
Ogrodową,  to  w projekcie  było  tylko  oznakowanie  parkingu.  Nie  wie  dlaczego nie  oznakowano osi 
jezdni. Należałoby to sprawdzić w dokumentacji.

Radny Łachmański podziękował za współpracę ZDP, który stara się robić to co mogą na miarę swoich 
możliwości.
 
Następnie Radny Kowal poruszył temat wykonania remontu chodników przy ulicach Limanowskiego i 
Gdańskiej. Spotkał się w tej sprawie ze Starostą, który zobowiązał się, że wystosuje pismo w tej sprawie 
do Pana Burmistrza. Kopię pisma z podpisami mieszkańców, które skierował do Starosty przekazał do 
wiadomości Burmistrzowi Pasłęka.

Pan Pierzchała powiedział, że nie będzie to proste ze względu na ograniczone środki finansowe.

Radna Czerska spytała jakie są szanse na wykonanie remontu ulicy Augustyna Steffena. Zwróciła uwagę 
na to, iż na wysokości posesji nr 1 nie odpływa woda opadowa.

Pan Pierzchała powiedział,  że  w jego opinii  są  niewielkie  szanse na  remont  tej  ulicy,  zwłaszcza,  że  
zgodnie z definicją nie spełnia ona kryterium drogi powiatowej. W związku z powyższym będą chcieli 
przekazać ją gminie.

Radna Czerska uznała, że wobec powyższego jedynym sposobem na wykonanie remontu tej drogi będzie 
skierowanie pisma w tej sprawie do Burmistrza Pasłęka.

Następnie  Radny Stabrowski  spytał  jakie  są  realne  szanse  na  wykonanie  remontu  drogi  Marzewo – 
Sambród, która na odcinku leżącym na terenie naszego powiatu jest w bardzo złym stanie.

Pan Pierzchała powiedział, że w dniu dzisiejszym temat ten jest rozpatrywany na sesji Rady Powiatu. 
Gdy radni przyznają środki na ten cel, a koszt położenia nowego dywanika to 60 tys. zł, to będą w stanie 
wykonać to  jeszcze w tym roku. Ponadto powiedział,  że remont tej  drogi  miał  być wykonany przez 
GDDKiA przy okazji wykonywania drogi E-7. Mimo wielu zabiegów GDDKiA nie wykonała remontu tej 
drogi, która jest w tak złym stanie właśnie wskutek budowy drogi E-7.

Radny Kopański  potwierdził,  że  na skrzyżowaniu  ulicy Zamkowej  i  Augustyna Steffena po opadach 
deszczu tworzą się kałuże.  Ponadto zaapelował  o ustawienie barierek ochronnych przy tej  ulicy,  aby 
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uniemożliwić przechodzenie przez ulicę w miejscu zlikwidowanego przejścia dla pieszych, gdyż jest tam 
słaba widoczność. Zwrócił także uwagę na to, że wyjazdowa ulica Traugutta nie ma uporządkowanego 
pobocza. Zapowiedział, że napisze do Pana Burmistrza w sprawie utworzenia chodnika przy tej drodze 
oraz spotka się w tej sprawie z Panem Starostą. Ponadto zwrócił uwagę na potężną łachę ziemi i gruzu 
znajdującą się przy ulicy Działki, z której przy silnych opadach deszczu spływa błoto do ulicy Długiej i 
trudno jest tamtędy przejść. 

Następnie  głos  zabrał  Pan  Józef  But  sołtys  sołectwa  Nowy  Cieszyn,  który  zwrócił  uwagę  na 
skrzyżowanie w miejscowości Surowe w kierunku Grądek i Sałkowic. Uznał, iż należałoby poszerzyć 
mostek w tym miejscu o 1m, gdyż ciężko jest tam się minąć z większym pojazdem. 

Pan Pierzchała  powiedział,  że  droga  ta  ma szerokość 6m. Bariery są ustawione w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa wszystkich kierowców.

Kolejno głos zabrał Pan Ryszard Wolicki sołtys sołectwa Rzeczna, który zapytał czy planują remont drogi 
od węzła Północ przez miejscowość Rzeczna do Krosna. 

Pan Pierzchała powiedział, że na 90% w przyszłym roku drogę tą przejmie ZDW. 

Pan Józef Kosacz sołtys sołectwa Sałkowice spytał o wycięcie krzaków przy moście w Sałkowicach, 
które powodują, że trudno jest w tym miejscu minąć się większym pojazdom.

Pan Pierzchała powiedział,  że  krzaki  w tym miejscu rosną w wodzie i  nie  powinny przeszkadzać w 
mijaniu się pojazdów. Ponadto stwierdził, że na tej drodze jest ograniczenie tonażu do 8 ton.

Następnie  głos  zabrała  Pani  Ewa  Wiatr  sołtys  sołectwa  Kwitajny,  która  zwróciła  uwagę  na  zalaną 
asfaltem studzienkę przy zjeździe z drogi nr 527 w kierunku miejscowości Zielno. Powoduje to, że  po 
opadach deszczu w tym miejscu zalega woda.

Pan Pierzchała powiedział, że ten odcinek drogi nie należy do powiatu, ale do gminy.

Podsumowując Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkim zależy aby drogi były w dobrym stanie. 
Niestety nie na wszystko wystarcza środków finansowych. Pan Burmistrz zabiega zarówno w powiecie 
jak  i  województwie  aby  jak  najwięcej  dróg  było  zrobione.  Dzięki  jego  zabiegom  sukcesywnie 
wykonywane są remonty poszczególnych dróg.

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Pan Henryk Żukowski odnosząc się do dróg gminnych powiedział, 
że od kilku lat zabiegał o zebranie poboczy i odkrzaczenie drogi Rzeczna - Łączna i w tym roku się tego 
doczekał. Podziękował za to Panu Burmistrzowi i Panu Klimczakowi.

Radny Stabrowski zwrócił uwagę na to, aby znaleźć inne rozwiązanie na kratki ściekowe w chodnikach 
przy drodze S-7, które po raz kolejny zostały połamane. 

Pan Andrusewicz wyjaśnił, iż płytki te są notorycznie załamywane przez najeżdżające na nie samochody 
ciężarowe. 
  
Ad pkt 13
Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo-wychowawczych do nowego roku szkolnego 
2015/2016.

Przewodniczący  Rady  przywitał  dyrektorów  gminnych  placówek  oświatowo-wychowawczych  oraz 
Prezesa  ZNP Pana  Kazimierza  Jacka,  a  Burmistrz  przedstawił  prezentację  multimedialną  na  temat 
inwestycji zrealizowanych w okresie wakacyjnym w placówkach oświatowo-wychowawczych na terenie 
gminy Pasłęk. (załącznik nr 9 do niniejszego protokołu)
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Następnie głos zabrał Prezes ZNP Pan Kazimierz Jacek, który powiedział, że gmina Pasłęk jest 
jedną z niewielu gmin, gdzie są tak duże nakłady na oświatę. Podziękował dyrektorom za to, że tak dbają 
o swoje placówki i zabiegają u Burmistrza o środki na nie. Podziękował im także za to, że nie było w tym 
roku żadnych zwolnień. Jedna osoba, która została zwolniona znalazła zatrudnienie w innej placówce. 

Ponadto Prezes ZNP poruszył temat podwyżek dla najniżej opłacanej grupy osób w placówkach 
oświatowych, a mianowicie dla pracowników administracji i obsługi. Poinformował, że interweniował o 
podwyżki dla pracowników administracji i obsługi także w powiatowych jednostkach oświatowych i tam 
jego  zabiegi  przyniosły  skutek.  Wszystkie  sprzątaczki  w  jednostkach  oświatowo-wychowawczych 
podlegających Starostwu od 1 września br. otrzymały podwyżki po 100 zł. 

Ponadto poinformował, że ZNP wchodzi w spór zbiorowy z dyrektorami szkół w związku z tym, 
iż od 2012 roku nauczyciele nie mieli podwyżek. Na początek Prezesi ZNP oflagują budynki oświatowe.

Przewodniczący Rady powiedział, iż zainteresowanie Pana Burmistrza oświatą jest bardzo duże, a dzięki 
jego staraniom placówki stają się coraz atrakcyjniejsze.

Radna Czerska powiedziała, że obecnie duże środki są zabezpieczone na rozbudowę Szkoły Podstawowej 
Nr 2 w Pasłęku, która ma dużo mniej oddziałów niż Zespół Szkół Powszechnych. Uznała, że powinno się 
zmienić obwody szkolne, aby więcej uczniów uczyło w Szkole Podstawowej Nr 2.

Sekretarz Gminy Pan Stanisław Miklusz wyjaśnił,  iż nie mają w tej sprawie wniosków ani ze strony 
rodziców ani dyrektorów. Szkoła Podstawowa Nr 2 zyska nową perspektywę dopiero po rozbudowie,  
dlatego nie można zmieniać obwodów szkolnych przed zakończeniem inwestycji.

Radny Kopański stwierdził, iż w sprawozdaniu „Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo-
wychowawczych do nowego roku szkolnego 2015/2016” mieli też zawsze zawartą informację na temat 
efektywności nauczania.

Pan Marek Sarnowski Dyrektor ZSP wyjaśnił, iż efektywność nauczania jest zawsze oceniana na sesji 
październikowej. 

Ponadto  radny  Kopański  zachęcił  dyrektorów  gimnazjów  do  profilowania  klas.  Według  niego 
profilowanie daje możliwości kształtowania wyboru. 

Pan Sarnowski powiedział, że próbowali robić profilowanie klas gimnazjum w 1999 roku, ale to się nie 
sprawdzało. Obecnie zabroniono im tego prawnie. Z profilowania odeszły również licea. Obecnie stosuje 
się nachylenia, ale dopiero od drugiej klasy liceum. W ZSP stosuje się innego rodzaju profilowanie, a 
mianowicie funkcjonują klasy ogólnodostępne, integracyjne i terapeutyczne. Dąży się bowiem do tego, 
aby jak najwięcej dzieci niepełnosprawnych uczyło się ze zdrowymi.

Radny Kopański powiedział, że ma na myśli profilowanie klasy polegające na tym, iż realizowana jest 
podstawa programowa, a niektóre przedmioty są nauczane w sposób rozszerzony.

Pan Sarnowski wyjaśnił, że mogą występować o zwiększenie środków na niektóre zajęcia dodatkowe, ale 
nie może być to realizowane w ramach profilowania klas. 

Pan  Kopański  stwierdził,  iż  wobec  powyższego  dyrektorzy  gimnazjów  powinni  złożyć  wniosek  do 
Burmistrza o zwiększenie środków na ten cel. 

Przewodniczący Rady powiedział, że tematem tym będą mieli okazję zająć się na sesji październikowej. 
Ponadto  powiedział,  że  placówki  oświatowo-wychowawcze  na  terenie  naszej  gminy  są  dobrze 
przygotowane do nowego roku szkolnego.
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Ad pkt 14
Ocena realizacji przedsięwzięć rekreacyjnych, sportowych i kulturalnych w sezonie wakacyjnym 
2015 r.

Radni nie wnieśli uwag do informacji na ww. temat, która została zawarta w materiałach sesyjnych i  
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 15
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.

Burmistrz  Pasłęka przedstawił  sprawozdanie z  prac Burmistrza Pasłęka w okresie  od 19 czerwca do 
4 września 2015 roku, które stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Radni nie wnieśli uwag do ww. sprawozdania.

Ad pkt 16
Interpelacje i zapytania radnych.  

Pan Henryk Żukowski poprosił Pana Burmistrza o zwrócenie się do Starostwa Powiatowego w sprawie 
dyżurów aptek, gdyż obecnie w Pasłęku nie ma swobodnego dostępu do leków. Po godzinie 22.00 to 
aptekarz decyduje po uprzednim telefonie czy recepta zostanie zrealizowana. 
Ponadto  poprosił  o  zaplanowanie  w  przyszłorocznym  budżecie  opracowania  dokumentacji  sieci 
kanalizacyjnej  w  Nowych  Kusach,  aby  w  przyszłości  zrealizować  tą  inwestycję.  Przekazał  na  ręce 
Burmistrza pismo w tej sprawie, pod którym podpisało się 140 osób.

Pan Krzysztof Kowal zwrócił uwagę na to, iż do tej pory nie uzyskano odpowiedzi na petycję Zespołu 
Szkół Powszechnych w Pasłęku w sprawie wybudowania nowej sali gimnastycznej przy szkole. Petycję 
tą stworzono w ramach projektu Moja Mała Ojczyzna na początku maja br. Sala gimnastyczna przy ZSP 
została wybudowana na początku lat  70-tych. Ma ona wymiary 18x9m, a korzysta z niej  ponad 500 
uczniów. Często jest tak, że z sali w tym samym czasie korzystają trzy grupy. Podobnej wielkości sala 
znajduje się przy Szkole Podstawowej w Zielonce Pasłęckiej. Jest ona jednak odnowiona i korzysta z niej 
zaledwie 120 uczniów. Poprosił, aby pochylić się nad tym problemem.

Pani Teresa Czerska w imieniu mieszkanki ulicy Leśnej poprosiła o wymianę pojemników do segregacji 
odpadów na mniejsze.

Pan  Marek  Łachmański poprosił,  aby  pomóc  Pani  Sołtys  Sołectwa  Kwitajny  znaleźć  studzienkę 
znajdującą się na drodze 527 przy zjeździe do miejscowości Zielno, która została zalana, a przez to przy 
intensywnych  opadach  deszczu  zbiera  się  w  tym  miejscu  dużo  wody.  Ponadto  poprosił,  aby  w 
przyszłorocznym budżecie  zaplanować wykonanie  100 metrowego odcinka  wodociągu w Rogajnach. 
Poprosił również o zakupienie dwóch urządzeń na plac zabaw w Zielnie. Zwrócił się także o wykonanie 
remontu dróg w Rogajnach oraz dróg do Leżnicy i Nowego Cieszyna, gdy uda się na ten cel pozyskać 
środki  unijne.  Ponadto  poprosił  o  usunięcie  słupków  stojących  obok  „krzyża”  w  Kwitajnach,  które 
sprawiają kłopot przy parkowaniu.   

Pan Krzysztof Kopański  poprosił o oznakowanie ulicy Wschodniej oraz ustawienie koszy na śmieci 
przy ulicy Sprzymierzonych przynajmniej na przystankach autobusowych. Ponadto poprosił o  pisemną 
informację na temat jak zakończyło się postępowanie o nadużycia finansowe w PUW-K Sp. z o.o. Spytał  
czy  naprawiono  szkody  finansowe  jakie  ewentualnie  poniosło  przedsiębiorstwo  oraz  czy  skutecznie 
wyegzekwowano ewentualne zastępstwo procesowe byłych dyrektorów po ustaniu ich stosunku pracy.

Pan Damian Olbryś zwrócił uwagę na nieestetycznie wyglądające kontenery na odpady niebezpieczne, 
które można by było zabudować wiatami, dzięki czemu zyskałyby na wyglądzie.   
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Ad pkt 17
Zapytania i wnioski sołtysów. 

Pan Adam Buska sołtys  sołectwa Rogajny  poprosił  o  ustawienie  znaku  ograniczenie  prędkości  na 
drodze Rogajny-Gryżyna, która jest w złym stanie technicznym, a poruszanie się nią pojazdów z dużą 
prędkością  powoduje  duże  zakurzenie.  Ponadto  poprosił  o  oznakowanie  miejscowości  Skolimowo  i 
Gryżyna.
 
Pan Piotr Becmer sołtys sołectwa Leżnica zwrócił się o wyremontowanie drogi do Leżnicy. Wie, że na 
ułożenie dywanika asfaltowego są niewielkie szanse, ale poprosił o rozważenie tej kwestii, gdyż ta droga 
jest dla mieszkańców jego sołectwa bardzo ważna.

Ad pkt 18
Raport  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  i  Gminy  Pasłęk  za  I  półrocze  2015  r.  w  zakresie 
zaplanowanych dochodów i wydatków.

Pani Skarbnik przedstawiła pokrótce ww. raport, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Pan Edward Skalij w odniesieniu do informacji zawartych w ww. raporcie uznał, iż 
z pewnością budżet Miasta i Gminy uda się zrealizować.

Radni nie wnieśli innych uwag do powyższego raportu. 

Ad pkt 19
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2015-
2020. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej gminy Pasłęk na lata 2015-2020.

Uchwała  Nr  VI/56/15  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  4  września  2015  roku  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Pasłęk  na  lata  2015-2020  stanowi  załącznik  nr  13  do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 20
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2015 budżetu Gminy Pasłęk.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2015 
budżetu Gminy Pasłęk.

Uchwała  Nr  VI/57/15  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  4  września  2015  roku  w  sprawie  zmiany 
uchwalonego na rok 2015 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 21
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  poboru  podatku  rolnego,  leśnego,  od 
nieruchomości w drodze inkasa.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru 
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podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa.

Uchwała Nr VI/58/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu.

Ad pkt 22
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Gminy  Gronowo  Elbląskie  na 
organizację Dożynek Powiatu Elbląskiego w dniu 19 września 2015 r.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Gminy Gronowo Elbląskie na organizację Dożynek Powiatu Elbląskiego w dniu 19 września 2015 r.

Uchwała Nr VI/59/15 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku  w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Gronowo Elbląskie na organizację Dożynek Powiatu Elbląskiego w dniu 
19 września 2015 r. stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 23
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/49/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 22 lipca 
2015 roku w sprawie przystąpienia Gminy Pasłęk do realizacji  zadania pn. „Przebudowa drogi 
powiatowej  nr 2183N ul. Polna  w Pasłęku (odcinek  od ulicy  3-go  Maja  do  ul.  Ogrodowej)”  w 
ramach  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  w  partnerstwie  z Powiatem 
Elbląskim. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie zmiany uchwały Nr V/49/15 Rady 
Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  22 lipca  2015 roku w sprawie  przystąpienia Gminy Pasłęk  do realizacji 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2183N ul. Polna w Pasłęku (odcinek od ulicy 3-go Maja 
do  ul.  Ogrodowej)”  w  ramach  Narodowego  Programu  Przebudowy Dróg  Lokalnych  w  partnerstwie 
z Powiatem Elbląskim. 

Uchwała Nr VI/60/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie zmiany uchwały 
Nr V/49/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 22 lipca 2015 roku w sprawie przystąpienia Gminy Pasłęk 
do realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2183N ul. Polna w Pasłęku (odcinek od ulicy 
3-go  Maja  do  ul.  Ogrodowej)”  w  ramach  Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  w 
partnerstwie z Powiatem Elbląskim stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 24
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  aktualizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii oraz preliminarza kosztów na 2015 rok.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania  11 radnych „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie aktualizacji  Gminnego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz 
preliminarza kosztów na 2015 rok.

Uchwała Nr VI/61/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku  w sprawie aktualizacji 
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania 
Narkomanii oraz preliminarza kosztów na 2015 rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.
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Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 10 radnych.

Ad pkt 25
Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr XIII/122/11 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 
22  grudnia  2011  r.  w  sprawie  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  lodowiska  „Biały  Orlik” 
zlokalizowanego przy Szkole podstawowej nr 2 w Pasłęku poza czasem zajęć szkolnych.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 10 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/122/11 Rady 
Miejskiej w Pasłęku z dnia 22 grudnia 2011 r. w sprawie wysokości opłat za korzystanie z lodowiska 
„Biały Orlik” zlokalizowanego przy Szkole podstawowej nr 2 w Pasłęku poza czasem zajęć szkolnych.

Uchwała Nr VI/62/15 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku w sprawie zmiany uchwały 
Nr  XIII/122/11 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  22 grudnia  2011 r.  w sprawie  wysokości  opłat  za 
korzystanie z lodowiska „Biały Orlik” zlokalizowanego przy Szkole podstawowej nr 2 w Pasłęku poza 
czasem zajęć szkolnych stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 26
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym 
Spółka z o.o. w Pasłęku w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej 
Polskiej. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  10  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  odrębnego  obwodu 
głosowania w Szpitalu Powiatowym Spółka z o.o. w Pasłęku w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej. 

Uchwała Nr VI/63/15 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 4 września 2015 roku  w sprawie utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym Spółka z o.o. w Pasłęku w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej  Polskiej  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej  stanowi  załącznik  nr  20 do niniejszego 
protokołu. 

Ad pkt 27
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

Na  interpelacje  radnego  Żukowskiego odpowiedzi  udzielił  Pan  Burmistrz,  który  powiedział,  że  w 
sprawie dyżurów aptek zwrócą się z pismem do Starosty, natomiast wniosek mieszkańców Nowych Kus 
przeanalizują przy konstrukcji przyszłorocznego budżetu.

W związku z nieobecnością w tym punkcie sesji radny Kowal otrzyma na swoją interpelację odpowiedź 
na piśmie.

W  odpowiedzi  na  interpelację  radnej  Czerskiej Burmistrz  powiedział,  że  jak  będą  dysponować 
mniejszymi pojemnikami do segregacji odpadów, to na pewno je zamienią.

Natomiast na interpelację radnego Damiana Olbrysia odpowiedzi udzielił Pan Eugeniusz Andrusewicz, 
który powiedział,  że  kontenery,  o  których wspomniał  Pan Olbryś  były zakupione w ramach budowy 
zintegrowanego systemu gospodarki odpadami komunalnymi dla miasta i gminy Pasłęk. Inwestycja ta 
była realizowana przy udziale środków unijnych, dlatego nie mogą nic zrobić dopóki trwa projekt. 
Burmistrz powiedział, że gdy zakończy się ten projekt, wówczas gdy znajdą na ten cel środki, będzie 
można pomyśleć o zabudowaniu tych kontenerów.
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Na interpelacje  radnego Łachmańskiego w sprawie udzielenia  pomocy sołtys  sołectwa Kwitajny w 
znalezieniu kratki odpływowej, która została zalana asfaltem, Burmistrz odpowiedział, że zajmie się tym 
Pan Andrusewicz.  Odcinek  wodociągu  wyceni  Pan Andrusewicz,  a  potem zobaczą  co  można z  tym 
zrobić. Natomiast w sprawie interpelacji radnego dotyczącej zakupu urządzeń na plac zabaw w Zielnie, 
Burmistrz odpowiedział, że wolałby wykonać kompleksowo plac zabaw w tej miejscowości gdyby była 
możliwość pozyskania dofinansowania ze środków unijnych na ten cel. Zasugerował ponadto, że mogą to 
zakupić ze środków z budżetu sołeckiego.

Natomiast odpowiadając na interpelację radnego Łachmańskiego w sprawie usunięcia słupków 
przy „krzyżu” w Kwitajnach, Burmistrz powiedział, że ustawiał je poprzedni sołtys sołectwa Kwitajny. 
Zaproponował, aby obecna sołtys sołectwa Kwitajny Pani Ewa Wiatr i radny Łachmański spotkali się w 
tej sprawie w jego gabinecie. Natomiast w odpowiedzi na interpelację dotyczącą remontu szeregu dróg w 
miejscowości Rogajny Burmistrz odpowiedział, że jest to szeroko pojęty problem. Nawet, gdy będzie 
możliwość  pozyskania  środków  unijnych  będziemy  zmuszeni  przeanalizować  na  ile  nas  stać,  gdyż 
zawsze wymagany jest wkład własny. 

Na interpelacje radnego Kopańskiego również odpowiedzi udzielił Burmistrz Pasłęka. W odniesieniu do 
interpelacji  o oznakowanie ulicy Wschodniej  powiedział,  że znak ten jest  zamówiony,  a  jak zostanie 
zamontowany,  to  Pan  Kopański  zostanie  o  tym  poinformowany.  Brakujące  kosze  przy  ulicy 
Sprzymierzonych zostaną uzupełnione. Natomiast w sprawie nadużyć finansowych zwróci się do Pani 
Ewy Grabowskiej – dyrektor PUW-K Sp. z o.o. w Pasłęku, o odpowiedź na interesujący Pana Radnego 
temat.

Ad pkt 28
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów. 

W odpowiedzi na wniosek sołtysa sołectwa Rogajny Pana Adama Buski w sprawie ustawienia znaku 
ograniczenia  prędkości,  Burmistrz  odpowiedział,  że  konieczna  jest  w  tym  celu  dokumentacja,  co 
stanowiłoby koszt 2-3 tys. zł. Porozmawia z Komendantem Komisariatu Policji w Pasłęku, aby skierował 
w  to  miejsce  częściej  patrol  policyjny.  Natomiast  w  kwestii  oznakowania  miejscowości  Gryżyna  i 
Skolimowo odpowiedział, że znaki te zostaną zamontowane.

Odpowiadając na wniosek sołtysa sołectwa Leżnica Pana Piotra Becmera o wykonanie remontu drogi 
do  Leżnicy,  Burmistrz  powiedział,  że  jest  to  droga  gruntowa,  ale  jest  w  bardzo  dobrym  stanie. 
Kwalifikuje się ona do uzyskania dotacji unijnych, ale aby się o nie starać konieczny jest wkład własny 
gminy.

Ad pkt 29
Sprawy różne. 

Radny Krzysztof Kopański zgłosił w tym punkcie uwagi odnośnie sposobu organizacji sesji. Uznał, iż 
powinno się na nich poruszać bardziej merytoryczne tematy, gdyż program sesji jest przeładowany. Na 
danej  sesji  powinna być  tylko jedna debata.  Przeładowany program dzisiejszej  sesji  spowodował,  że 
materiały były analizowane pobieżnie.  Szczególnie  dotyczy to  punktu „Raport  o  wykonaniu budżetu 
Miasta i Gminy Pasłęk za I półrocze 2015 r. w zakresie zaplanowanych dochodów i wydatków”. Ponadto 
powiedział, iż wręczanie nagród przyznawanych w różnych kategoriach powinno odbywać się rzadko i 
przed sesją, aby radni nie tracili czasu na tematy, którymi nie są zainteresowani, a które zajmują dużo 
czasu. Uznał, że niektóre z nagród powinny być wręczane np. podczas danej imprezy, a nie na sesji w 
wąskim gronie osób.

Radny Olbryś stwierdził, iż wciąż twierdzi, że materiały sesyjne są im przekazywane zbyt późno.
Pan  Damian  Bereżański  Kierownik  Referatu  Organizacyjnego  wyjaśnił,  iż  materiały  sesyjne  są 
dostarczane radnym co najmniej  7  dni  przed  sesją  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami.  Natomiast 
jeżeli  chodzi  o  ustalanie  terminu  posiedzenia  komisji  przed  sesją,  to  zależy  to  wyłącznie  od 
przewodniczącego danej komisji.
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Radny Olbryś stwierdził, iż materiały dotyczące niektórych tematów są przygotowane dużo wcześniej, w 
związku z czym można by było przekazywać je radnym bezpośrednio po ich przygotowaniu.

Następnie  Radny  Kopański  powiedział,  że  np.  projekt  planu  zagospodarowania  przestrzennego  jest 
uzgadniany dużo wcześniej z wieloma instytucjami. Także uchwała dotycząca pomocy de minimis, która 
została uchwalona na dzisiejszej sesji była dwukrotnie przesyłana do uzgodnienia.

Radny Olbryś powiedział, że nie mają czasu przeanalizować dokładnie często bardzo ważnych dla nich 
tematów, gdyż otrzymują dokumenty zbyt późno. 

Natomiast Radny Kopański stwierdził, że są tematy na które starają się wyrobić sobie poglądy wśród 
wyborców. 

Następnie głos zabrał Pan Stanisław Miklusz Sekretarz Gminy, który powiedział, że projekt uchwały nie 
ma  tzw.  wersji  roboczej.  Jest  to  dokument,  który  jest  uzgadniany  zgodnie  z  procedurą  określoną 
przepisami.  Projekt  uchwały  jest  uzgadniany z  Radcą  Prawnym,  Skarbnikiem Gminy i  na  koniec  z 
Burmistrzem. Ponadto gdy wymaga on uzgodnienia z innymi instytucjami jest z nimi uzgadniany. Bez 
tych uzgodnień nie jest to projekt uchwały.

Burmistrz  powiedział,  że  Pan  Kopański  podjął  temat  planów  zagospodarowania  przestrzennego. 
Przygotowanie planów zagospodarowania przestrzennego wymaga szeregu uzgodnień, w tym otwartej 
dyskusji  na  temat  planu.  Zaprosił  radnego  do  udziału  w  tego  typu  spotkaniach,  które  z  pewnością 
sprawią, że będzie mieć szerszy pogląd na temat danego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny  Kopański  stwierdził,  iż  nie  został  zaproszony  na  spotkanie  z  Wipaszem w  sprawie  projektu 
miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  położonego  w obrębach  geodezyjnych 
Krosno i Sakówko. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  dyskusje  na  temat  miejscowych planów zagospodarowania  są  otwarte,  a 
zaproszenia na nie przekazywane do mieszkańców w formie obwieszczeń. 

Radny Kopański uznał,  iż radni powinni być dodatkowo informowani o tego typu spotkaniach drogą 
emailową. 

Burmistrz powiedział,  że na spotkanie z Wipaszem, o którym mówi Pan Kopański zostali zaproszeni 
jedynie  przedstawiciele  Warmińsko-Mazurskich  Izb  Rolniczych  oraz  przewodniczący  komisji  Rady 
Miejskiej w Pasłęku. Pozostałe spotkania były otwarte. W tej sprawie były trzy spotkania otwarte, w 
których każdy mógł wziąć udział, a informacja o nich była przekazywana do publicznej wiadomości w 
formie obwieszczeń.

Ad pkt 30
Zamknięcie obrad sesji.

Na  zakończenie  Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  kolejne  sesje  odbędą  się  25  września 
i 16 października br. o godzinie 10.00, a następnie zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 1000 do 
1550.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
Przewodniczący 

     Rady Miejskiej w Pasłęku
Sekretarz obrad:
Marian Oskroba                 mgr Edward Skalij

Protokołowała: Anna Młynarczyk
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